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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-10-17 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 
2023-10-19 

Datum då anslaget tas ned 
2023-11-10 

Underskrift 
_______________________ 
Sebastian Runbom 
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Ks § 201   

Revidering av föredragningslistan 
 

 

Sammanfattning 
Joel Wåhlén (SD) tar upp frågan om skyddsrum med anledning av utredning om det nya 

omsorgsboendet. Det ska eventuellt finnas möjlighet att söka statliga bidrag till att söka 

skyddsrum.  
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Ks § 202   

Utbildning budget och skuld/konsumentrådgivning 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Karin Eljansbo, kanslichef och Ann-Louice Olofsson, samhällsvägledare, informerar om 

kommunens arbete kring budget- och skuldrådgivning, vad budget- och skuldrådgivning innebär, 

hur läget ser ut i Uppsala län, orsakerna till överskuldsättningen, målet med arbetet och arbetet 

framöver.  
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Ks § 203 Dnr KS/2023:2 002 

Anmälan av delegeringsbeslut 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen tackar för informationen och Lista delegationsbeslut § 69-88 4 

oktober 2023 läggs till handlingarna.  
 
 
 

Sammanfattning 
Lista delegationsbeslut § 69-88 4 oktober 2023 föreligger. 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Lista delegationsbeslut § 69-88 4 oktober 
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Ks § 204 Dnr KS/2012:166 106 

Uppföljning av Uppsala läns pensionsstiftelse per 31 augusti 

2023 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Lägga återrapporteringen av månadsrapport för Uppsala läns pensionsstiftelse efter 

augusti månad till handlingarna. 
 

 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 26 april 2022, KS §83, att ge förvaltningen 
i uppdrag att lämna löpande återrapportering av utvecklingen gällande pensionsstiftelsen. Detta 
ska ske i anslutning till ordinarie rapportering efter mars, augusti och december. Denna 
återrapport omfattar Uppsala läns pensionsstiftelse per 31 augusti 2023. 
 
I förhållande till rapporteringen i stiftelsens årsbokslut har marknadsvärdet på placeringarna 
ökat med cirka 77 miljoner kronor vilket motsvarar 7,8 procent. Under årets första 8 månader har 
stiftelsen haft en något sämre utveckling än jämförelseindex. Det är företrädesvis 
aktieplaceringarna som haft en något sämre utveckling. 
 
Placeringarna följer den normalportfölj som fastställts i placeringsriktlinjerna. Det innebär en 
aktieandel med 50 procent (svenska och utländska), ränteandel om 45 procent samt alternativa 
placeringar om 5 procent. Per den 31 augusti är aktieandelen 50 procent, ränteandelen 41 
procent och alternativa placeringar 9 procent. 
 
Styrelsen följer under året utvecklingen och gör vid behov nödvändiga rebalanseringar i 
portföljen. Tidigare under året har styrelsen beslutat om att koncentrera sitt innehav i globala 
indexfonder. Bevakning sker av nuvarande innehav i Skagen som investerar globalt i lågt 
värderade fastighetsbolag. Via löpande presentationer av förvaltare följer styrelsen utvecklingen 
gällande området hållbar/förnybar energi. Under året har Handelsbanken och SEB presenterat 
sina erbjudanden inom området.  
 
Marknadsvärdet på kommunens placeringar är per den 31 augusti 2023 88,7 miljoner kronor 
vilket är 6,4 miljoner kronor mer än per den 31 december 2022. 
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Ks § 205 Dnr KS/2021:125 106 

Fördelning av schablonersättning från Migrationsverket för 

etableringsinsatser för nyanlända 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Att fastställa den procentuella fördelningen av schablonersättningen för 

etableringsinsatser för nyanlända mellan nämnderna enligt förvaltningens förslag. 
 Att fördelningen gäller intill dess att det föreligger skäl till revidering. 
 Ersättningarna kan periodiseras i de nämnder som har en längre etableringstid än två år. 

 

Sammanfattning 
Staten har det ekonomiska ansvaret för mottagandet av asylsökande och nyanlända. Kommuner 
och regioner har rätt till statlig ersättning för vissa kostnader. En del ersättningar betalas ut utan 
ansökan och andra kräver att kommuner och regioner lämnar in i en ansökan.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 4 december 2018, enligt KS § 233, om en fördelning av 
ersättningen mellan nämnder utifrån respektive nämnds huvudansvar. I samma beslut gavs 
förvaltningen i uppdrag att årligen föreslå kommunstyrelsen hur den så kallade 
schablonersättningen från Migrationsverket för etablering och introduktion för nyanlända ska 
fördelas mellan nämnder och verksamheter. 
 
Regeringen har i mars 2023 givit Migrationsverket i uppdrag att se över beräkningen som ligger 
till grund för fördelningen av nyanlända. Syftet är att bättre tillvarata den samlade kapaciteten av 
mottagande i kommuner nu när mottagandet viker. Mot bakgrund av den relativt begränsade 
omfattning mottagandet haft under senare år föreslås den tidigare beslutade fördelningen ligga 
kvar. Under de senaste åren har det varit förhållandevis lite medel att fördela till kommunens 
verksamheter inom området. 
 
Förvaltningens förslag är att engångsbeloppet, den så kallade glappschablonen, ska 
fördelas till Vård och omsorgsnämnden för att täcka de initiala glappkostnaderna för ekonomiskt 
bistånd. 
 
Förvaltningens förslag är arbetsmarknadsenheten administrerar schablonfördelningen samt 
fördelar schablonersättningen 2023 enligt; 
 
0-5 år 
Vård och omsorgsnämnden, tolk och försörjningsstöd  5% 
Utbildningsnämnden, tolk och förskola   30% 
Kultur och Fritid, tolk och integration   10% 
Arbetsmarknadsenheten, mottagning, tolk och administration  55% 
 
6-15 år 
Vård och omsorgsnämnden, tolk och försörjningsstöd  5% 
Utbildningsnämnden, tolk och grundskola   65% 
Kultur och Fritid, tolk och integration   10% 
Arbetsmarknadsenheten, mottagning tolk och administration  20% 
 
16-19 år 
Vård och omsorgsnämnden, tolk och försörjningsstöd  5% 
Utbildningsnämnden, tolk och gymnasieskola   65% 
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Kultur och Fritid, tolk och integration   10% 
Arbetsmarknadsenheten, arb.marknad, mottagning, tolk och administration 20% 
 
20-65 år 
Vård och omsorgsnämnden, tolk och försörjningsstöd  10% 
Utbildningsnämnden, CLL, sfi, samhällsorientering,  50% 
Kultur och Fritid, tolk och integration   10% 
Arbetsmarknadsenheten, tolk, mottagning och administration  30% 
 
65 år och äldre 
Vård och omsorgsnämnden, tolk och försörjningsstöd  10% 
Utbildningsnämnden, CLL, sfi, samhällsorientering,  75% 
Kultur och Fritid, tolk och integration   10% 
Arbetsmarknadsenheten, tolk, mottagning och administration  5% 

 
 
 
Delges 
Vård- och omsorgsnämnden 
Utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Samordnare vid arbetsmarknadsenheten 
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Ks § 206 Dnr KS/2023:119 042 

Delårsrapport per 31 augusti - kommunstyrelsen 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Godkänna delårsrapport avseende kommunstyrelsens egna delar. 
 Ge förvaltningen i uppdrag att återkomma angående effektmålet ”Heby kommun ska öka 

andelen tjänsteresor med fossilfria drivmedel”. 
 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen redovisar för perioden en positiv budgetavvikelse på 1,8 miljoner kronor. 

Den största positiva avvikelsen återfinns inom Centralförvaltning med 1,1 miljoner kronor. 
Periodens resultat förklaras främst av lägre elkostnader och högre momsbidrag inom 
lokalstrategens ansvarsområde. 

AME´s underskott består främst av avgifter för samhällsorientering för nyanlända inom 
etableringen. 

Inom samhällsplanering redovisas en positiv budgetavvikelse på 0,7 miljoner kronor. Avvikelsen 
förklaras av lägre personalkostnader på grund av föräldraledighet och tillfälliga vakanser. 
Verksamheten har lägre planavgifter för bygglov som uppvägs av lägre konsultkostnader. 

Kommunstyrelsens egna delar redovisar ingen avvikelse för perioden. Kommunstyrelsens 
politiska verksamhet redovisar en negativ budgetavvikelse på 0,3 miljoner kronor vilket förklaras 
av de högre arvodesnivåerna som beslutades i slutet av förra mandatperioden. 

Räddningstjänsten redovisar en positiv budgetavvikelse på 0,3 miljoner kronor. Periodresultat för 
räddningstjänsten förklaras av överskott i verksamheten för år 2022 som redovisats 2023. 

Finansförvaltningen redovisar en negativ budgetavvikelse på 5,6 miljoner kronor. Avvikelsen 
förklaras av ökade kostnader för pensioner med 12,9 miljoner kronor. Samtidigt noteras en 
positiv nettoeffekt av arbetsgivaravgifterna, 5,2 miljoner kronor och effekt av anpassat 
redovisningsupplägg relaterat till Lövsta äldreboende. 

Kommunstyrelsen prognostiserar en negativ budgetavvikelse på 0,3 miljoner kronor för hela 
2023. 

Det föreligger en osäkerhet vad gäller IT-nämndens prognos. Det har aviserats att samsourcingen 
inte har hunnit så långt som planerat, och att 1,5 mkr kommer att återbetalas till Heby kommun 
under 2023. Hur prognosen ser ut i övrigt är idag inte klart. 

 

 

Delges 
Ekonomichef 
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Ks § 207 Dnr KS/2023:119 042 

Delårsrapport per 31 augusti 2023 – hela kommunkoncernen 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 

 Delårsrapport efter 31 augusti – hela kommunkoncernen godkänns. 
 Följsamhet mot nu lämnad prognos iakttages då kommunen inte har möjlighet att 

använda sig av resultatutjämningsreserv år 2023. 
 

Kommunstyrelsens beslut 

 Att anmäla helårsprognos i delårsrapport per 31 augusti 2023 till Kommunfullmäktige. 
 Att kommunstyrelsen konstaterar att kommunens prognostiserade resultat för 2023 är 

4,1 miljoner kronor vilket är 2,9 miljoner kronor bättre än budgeterat resultat. 
Verksamhetens nettokostnad prognostiseras överstiga budget med 22,1 miljoner kronor. 
Det finansiella målet att skatteintäkternas utveckling ska överstiga nettokostnadernas 
utveckling kommer ej att uppnås. 

 Att ge samtliga nämnder i uppdrag att säkerställa ett utfall som inte överstiger den 
prognos som lämnats i delårsbokslutet 

 Att ge förvaltningen i uppdrag att fortsatt bevaka utvecklingen inom 
utbildningsnämndens verksamheter med särskilt fokus på mål och budget 2024, plan 
2025-2026 

 Fördjupad analys av de ökade kostnaderna för placeringar inom individ- och 
familjeomsorgen behöver genomföras  

 Att utbildningsnämndens pengsystem behöver vara avstämd mot den av fullmäktige 
beslutade ramen för nämndens verksamhet för slutligt budgetbeslut i fullmäktige inför 
budget 2024, plan 2025 – 2026. 
 

Sammanfattning 
Delårsrapporten utgör i enlighet med lagstiftarens krav och kommunens riktlinje för mål och 
budget ett fördjupat uppföljningstillfälle. Fördjupningen omfattar helårsprognos för kommunen 
som helhet och för respektive nämnd. Den innehåller även en sammanställd redovisning för Heby 
kommunkoncern samt en fördjupad prognos gällande måluppfyllnad och en översikt över 
nämndernas arbete med intern kontroll.  
 
Kommunen uppvisar som helhet ett positivt resultat i perioden samt en helårsprognos som 
överstiger beslutad resultatnivå. En väsentlig förklaring till resultatutvecklingen är att skatter och 
generella statsbidrag har fortsatt att utvecklas positivt. Enligt den lämnade helårsprognosen 
bedöms kommunen uppfylla två av tre finansiella mål för 2023. När det gäller nämndernas 
driftredovisning är det utbildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden som för 2023 
uppvisar en större negativ budgetavvikelse.  
 
En del av utbildningsnämndens budgetavvikelse har hanterats under våren 2023 genom att 
fullmäktige godkänt en avvikelse med 5,4 miljoner kronor. Planeringsmässigt har målbilden varit 
att kunna använda kommunens resultatutjämningsreserv för att täcka denna ekonomiska obalans 
i utbildningsnämndens verksamheter. Prognoser för skatternas utveckling från augusti visar att 
kommunen inte kommer att kunna användas. Kommunen behöver därför rymma de avvikelser 
nämnderna nu prognostiserar inom det samlade resultatet. Förutom avvikelsen för 
utbildningsnämnden adresserar vård- och omsorgsnämnden en större avvikelse kopplat främst 
till ökade kostnader för placeringar.  
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Det var redan i planeringen av verksamheten 2023 känt att det skulle vara ett ansträngt 
finansiellt läge. Prognosen i delårsrapporten innebär att kommunen i nuläget klarar om än ett 
svagt men positivt resultat. Utmaningar kvarstår då även 2024 kommer att påverkas av det 
ekonomiska läget med hög inflation som urholkar finansieringen i form av skatter och generella 
statsbidrag.  
 

 

Beslutsunderlag 
Delårsrapport per 31 augusti 2023 - Kommunfullmäktige 
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Ks § 208 Dnr KS/2023:123 050 

Revidering av riktlinjer för upphandling 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen diskuterar riktlinjen och beslutar att den återkommer vid kommande 

sammanträde. 
 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade om riktlinjer upphandlingar den 23 september 2014 KS§ 163 och 
om revidering av riktlinje den 11 maj 2015 KS. 
 
I nuläget föreligger ett behov att revidera riktlinjen med hänvisning till lagstiftning som i 
nuvarande version ej längre är aktuell.  Text är justerad gällande de krav kommunen ställer i 
upphandlingar med anledning av Agenda 2030. Även dokumentationskrav vid direktupphandling 
har justerats. 
 
Ett tillägg till riktlinjen är gjord gällande korruption vilket är viktig att tydliggöra i aktuellt 
styrdokument. 
 
Av beslutsunderlag framgår de föreslagna revideringarna. 
 

Beslutsunderlag 
Riktlinje upphandlingar HebyFS 
Beslut Ks 23 september 2014, Ks §163 
Beslut Ks 11 maj 2015, Ks §118 

 

 

Delges 

Upphandlare 
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Ks § 209 Dnr KS/2023:10 106 

Färdplan för ett hållbart län - åtgärdsprogram 

samhällsutveckling 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 
 Anta följande hållbarhetslöfte för åtgärdsprogram samhällsutveckling 2023-2026 för Heby 

kommun: 
Åtgärder som är prioriterade att verka för inom fokusområde God bebyggd miljö är: Åtgärd 1. 
Fysisk planering som minskar miljö- och hälsopåverkan. 
Följande aktiviteter ska kommunen verka för: 

 Anpassa och utforma utemiljöer så att de stimulerar till utevistelse och fysisk aktivitet 
samtidigt som de bidrar till exempelvis klimatanpassning, biologisk mångfald och 
förbättrad vattenhushållning och dagvattenhantering. 

 Öka tillgängligheten och användbarheten av allmänna platser på ett miljömässigt 
hållbart sätt så att alla människor får en bättre tillgång till miljöer som är inkluderande, 
väl gestaltade och långsiktigt hållbara.  

 Anta "hela resan perspektiv" i styrdokument, exempelvis genom riktlinje i översiktsplan. 
 Möjliggör för ”hela resan” genom att exempelvis identifiera och upplåta mark för 

kollektivtrafikanläggningar och pendlarparkeringar vid viktiga knutpunkter för 
kollektivtrafiken. 

Åtgärd 2. Exploatering med hänsyn till miljö och hälsa.  
Följande aktiviteter ska kommunen verka för: 

 Anlägg och förvalta parker och grönområden, exempelvis gröna stråk, fickparker och 
stadsträd. 

 Ställ och följ upp hållbarhetskrav vid upphandling av exploatörer/entreprenörer och vid 
markanvisning, gärna i samverkan med andra aktörer. 

Åtgärd 3. Minska miljö- och hälsopåverkan från transporter och resande. 
Följande aktiviteter ska kommunen verka för: 

 Anlägg säkra gång- och cykelvägar till skolor och fritidsaktiviteter. 
 Genomför satsningar för att främja cykling som exempelvis cykelvänlig skola eller 

motsvarande för att få fler att välja cykeln i tidig ålder. 
 Anlägg säkra och attraktiva parkeringsmöjligheter för cykel vid viktiga knut- och 

målpunkter som skolor, stationer, resecentra, handel, arbetsplatser samt parker och 
grönområden. 

 Iordningställ trygga och tillgängliga pendlarparkeringar för bil och cykel, gärna med 
laddmöjlighet och väderskydd. 

 Ta fram ny energi- och klimatplan 2030 för Heby kommun, transporter är ett delområde. 
 

Åtgärder som är prioriterade att verka för inom fokusområde Resurseffektiv och kemikaliesmart 
konsumtion och produktion:  
Åtgärd 6. Öka återbruk, förebygg avfall, minska nykonsumtion av material och varor. 
Följande aktivitet ska kommunen verka för: 

 Vid upphandling och inköp efterfråga återbrukade produkter och material som inte ger 
påverkan på hälsa och miljö samt längre hållbarhet och livslängd på produkter. 

Åtgärd 7. Minska miljö- och hälsopåverkan från material och varor. 
Följande aktiviteter ska kommunen verka för: 

 Bidra till minskad nedskräpning genom exempelvis regionala eller lokala 
informationskampanjer och aktiviteter. 
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Åtgärd 8. Stärka hållbar livsmedelskonsumtion- och produktion. 
Följande aktiviteter ska kommunen verka för: 

 Främja innovation och utveckling hos livsmedelsaktörer inom produktion, förädling och 
distribution som innebär att matsvinn minskas, till exempel genom att skapa och delta i 
nätverk för landsbygdsutveckling eller liknande 

 Utveckla ett kontinuerligt arbete med mätbara mål för att minska matsvinnet i tillagning, 
servering, förvaring, exempelvis genom regelbunden utbildning av restaurangpersonal 
inom exempelvis matsvinn, årstids- och klimatplanerad matsedel och livsmedels 
miljöpåverkan. 

 Genomför informationsinsatser om miljösmart och hälsosam mat, där barn och unga är 
en särskilt viktig målgrupp. Kan exempelvis göras genom studiebesök, 
hemkunskapsundervisning och egna odlingar för att lyfta fram matens värde ”från jord 
till bord”. 

 Utveckla marknaden för mer klimat- och miljösmarta livsmedel genom att öka 
efterfrågan på vegetabiliska alternativ, inklusive måltider på möten och evenemang, via 
exempelvis upphandling. 

 Gynna småskalig livsmedelsproduktion. 
 Minska matsvinn i konsumtionsledet exempelvis genom att erbjuda olika storlekar på 

portioner samt tillvarata varor till lunchlådor. 
 Minska miljö- och klimatpåverkan från serverade måltider genom att exempelvis servera 

säsongsanpassade menyer, prioritera svenska livsmedel i säsong och servera mindre 
men bättre kött där importerat kött byts ut mot svenskt kött. 

 

Sammanfattning 
Länsstyrelsen har i uppdrag från regeringen att utveckla, samordna och genomföra regionala 
åtgärdsprogram med bred förankring i länet för att nå längre i arbetet med de svenska 
miljömålen, och därmed den miljömässiga dimensionen av de globala hållbarhetsmålen i Agenda 
2030. Genom ett ökat fokus och samverkan förväntas åtgärdstakten i länets miljöarbete öka, 
vilket bidrar till ett förbättrat miljötillstånd.  
 
Åtgärdsprogrammet för samhällsutveckling 2023-2026 är det fjärde och sista åtgärdsprogrammet 
för miljömålen inom ramen för Färdplan för ett hållbart Uppsala län. Färdplanen täcker därmed 
samtliga relevanta miljömål genom att omfatta områdena klimat, biologisk mångfald, vatten och 
samhällsutveckling. De fyra åtgärdsprogrammen som ingår i Färdplan för ett hållbart län 
innehåller åtgärder för prioriterade miljö- och samhällsutmaningar som länet står inför.  
 
Åtgärdsprogrammet för samhällsutveckling syftar till att öka takten i genomförandet av åtgärder 
som bidrar till miljömässigt hållbar utveckling av samhällen såväl i städer som på landsbygden. 
Det ska även bidra till ökad resurseffektivitet och minskad miljö- och hälsopåverkan från 
kemikalier. Det övergripande målet är att uppnå miljömålen med koppling till hållbar 
samhällsutveckling, med fokus på God bebyggd miljö och Giftfri miljö samt det övergripande 
generationsmålet. Det är miljödimensionen av hållbar utveckling som är i fokus i 
åtgärdsprogrammet, men många åtgärder som föreslås ger även positiva effekter och kan skapa 
mervärden för social hållbarhet samt landsbygds- och beredskapsfrågor.  
 
Hållbarhetslöftet är en frivillig avsiktsförklaring mellan länsstyrelsen och aktörer i länet. Löftet 
beskriver de åtgärder en aktör åtar sig att genomföra ur ett regionalt åtgärdsprogram för 
miljömålen. Genomförandet följs upp årligen. Heby kommun har antagit de tre tidigare löftena. 
Kommunstyrelsen tog beslut i mars 2023, Ks §79 Beslutsärende gällande Färdplan för ett hållbart 
län - förslag på åtgärdsprogram samhällsutveckling, att Heby kommun ska anta hållbarhetslöfte 
för samhällsutveckling 2023-2026.  
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Utredning 
I åtgärdsprogrammet föreslås två fokusområdena God bebyggd miljö samt Resurseffektiv och 
kemikaliesmart konsumtion och produktion. Åtgärdsprogrammet för samhällsutveckling har 
utarbetats av Länsstyrelsen i Uppsala län i bred samverkan med länets kommuner, Region 
Uppsala, universiteten, näringsliv, myndigheter samt regionala förbund och ideella 
organisationer. För att stärka genomförandet av programmets åtgärder uppmanas aktörer i länet 
att teckna hållbarhetslöften med länsstyrelsen. Ett hållbarhetslöfte är en frivillig avsiktsförklaring 
som beskriver de åtgärder en aktör åtar sig att genomföra, med tillhörande aktörsspecifika mål. 
 

Heby kommuns arbete med förslag på löfte 

Förslag på hållbarhetslöfte har tagits fram i samarbete mellan Hållbarhetsenheten och Mark- och 
planeringsenheten. Utgångspunkt till förslag till löfte har varit de nya inriktningsmålen för Heby 
kommun, nulägesanalys av Heby kommuns arbete med de globala miljömålen/Agenda 2030, 
aktuella och beslutade uppdrag samt arbete som ligger i linje med åtgärdsprogrammet för 
samhällsutveckling. Centralt är arbetet med ny översiktsplan, förslag till ny energi- och 
klimatplan, arbetet med transporter och infrastruktur, landsbygdsutveckling, avfallsplanen samt 
kommunens arbete med minskat matsvinn.  
 
Under löftets programperiod 2023-2026 kommer flera förändringar för förpackningsinsamling 
att genomföras utifrån nya lagkrav, exempelvis ska fastighetsnära insamling av förpackningar 
införas i Heby kommun. Hållbarhetslöftet omfattar inte lagförändringarna för förpackningar 
såsom införandet av systemlösning av fastighetsnära insamling då det är ett lagkrav och föreslås 
inte att inkluderas i löftet. 
 
Heby kommun tar också fram kommunspecifika aktörsmål till varje aktivitet för löftet, vilka inte 
redovisas i tjänsteskrivelsen. 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslag till hållbarhetslöftet ligger inom befintlig budget och i linje med tagna och beslutna 
uppdrag. 
 

Konsekvens för andra nämnder 
Berörda förvaltningar är primärt Samhällsbyggnadsförvaltningen och central förvaltning 
(Hållbarhetsenheten). Arbetet med minskat matsvinn är ett pågående arbete och förutom 
Samhällsbyggnadsförvaltningen berörs även Barn och utbildningsförvaltningen och Vård- och 
omsorgsförvaltningen. 
 

Prövning av barnets bästa - barnkonventionen 
Ärendet rör arbete med hållbar utveckling och ska ge positiv utveckling för den sociala 
dimensionen och arbetet med barnkonventionen. 

 

Beslutsunderlag 
Åtgärdsprogram för samhällsutveckling 2023-2026. 

Inbjudan att teckna hållbarhetslöfte samhällsutveckling. 
Ks §79 Beslutsärende gällande färdplan för ett hållbart län – förslag på åtgärdsprogram 
samhällsutveckling. 
Sbn §108 Färdplan för ett hållbart län – samhällsutveckling 2023-2026. 
 

 
 
Delges 
Barn och utbildningsförvaltningen 
Vård- och omsorgsförvaltningen 
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Ks § 210 Dnr KS/2023:51 106 

Färdplan för ett hållbart län – nyteckning av åtgärdsprogram 

minskad klimatpåverkan 2023-2027 
 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta följande hållbarhetslöfte för 

åtgärdsprogram minskad klimatpåverkan 2023-2027 för Heby kommun: 
 
Åtgärder som är prioriterade att verka för inom det strategiska fokusområdet transporter och 
resande är:  

 Öka transporteffektivitet och fossilfri mobilitet  
 Fossilfria tjänstefordon och fossilfri arbetspendling 
 Minska klimatpåverkan från godstransporter 
 Främja laddinfrastruktur eller tankmöjlighet för fossilfria fordon 

 
Åtgärder som är prioriterade att verka för inom det strategiska fokusområdet energi är: 

 Minska energi- och effektanvändning och öka flexibilitet  
 Öka produktionen och användningen av återvunnen eller fossilfri energi och 

fossilfria drivmedel 
 
Åtgärder som är prioriterade att verka för inom det strategiska fokusområdet ökad kolinbindning 
är:  

Kommunen kan i dagsläget inte precisera åtgärderna, och kommer att komplettera dem. 
 

Åtgärder som är prioriterade att verka för inom det strategiska fokusområdet indirekt 
klimatpåverkan från konsumtion är:  

 Öka kunskap, delaktighet och engagemang  
 Fossilfria investeringar och kapitalplaceringar 

 
 

Sammanfattning 
Länsstyrelsen har i uppdrag från regeringen att utveckla, samordna och genomföra regionala 
åtgärdsprogram med bred förankring i länet för att nå generationsmålet och miljökvalitetsmålen. 
Genom ett ökat fokus och en ökad samverkan i miljöarbetet förväntas åtgärdstakten inom 
miljöarbetet i länet öka och därigenom på sikt leda till ett bättre miljötillstånd och ökad 
måluppfyllelse av de nationella miljökvalitetsmålen.  
 
Åtgärdsprogrammet för minskad klimatpåverkan är ett av fyra regionala åtgärdsprogram inom 
ramen för Färdplan för ett hållbart län. De tre övriga åtgärdsprogrammen gäller ämnesområdena 
Ekosystem och biologisk mångfald, Vatten samt Miljömässigt hållbar samhällsutveckling. De fyra 
åtgärdsprogrammen omfattar tillsammans åtgärdsarbete med samtliga de miljömål som länet 
berörs av.  
 
Åtgärdsprogrammet för minskad klimatpåverkan samlar prioriterade åtgärder i syfte att minska 
de klimatpåverkande utsläppen och effektivisera energianvändningen i länet. 
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Åtgärdsprogrammet togs fram första gången 2018-2019 i bred samverkan med länets aktörer och 
har nu aktualiserats. Åtgärdsprogrammet utgår från länets klimat- och energistrategi Tillsammans 
för ett fossilfritt Uppsala län. Det regionala åtgärdsprogrammet kopplar samman och förstärker 
med en regional nivå, de olika initiativ och program som finns på nationell-, lokal- och aktörsnivå. 
 
Hållbarhetslöftet är en frivillig avsiktsförklaring mellan länsstyrelsen och aktörer i länet. 
Genomförandet följs upp årligen. Heby kommun antog det tidigare hållbarhetslöftet för minskad 
klimatpåverkan 2019-2022. Kommunstyrelsen tog beslut i mars 2023, Ks §80 Beslutsärende 
gällande Färdplan för ett hållbart län - förslag på åtgärdsprogram minskad klimatpåverkan, att 
Heby kommun ska nyteckna hållbarhetslöfte minskad klimatpåverkan 2023-2027.  
 
 

Utredning 
Åtgärdsprogrammet bidrar främst till att nå det nationella Generationsmålet och 
miljökvalitetsmålen Begränsad klimatpåverkan, Frisk luft och God bebyggd miljö, samt det 
globala hållbarhetsmålet Bekämpa klimatförändringarna. 
 
Åtgärdsprogrammet utgår från länets klimat- och energistrategi som ligger till grund för 
åtgärdsprogrammet både som ett kunskapsunderlag och för prioritering av fokusområden för 
åtgärder. Åtgärdsprogrammet i sin helhet innehåller åtgärder inom fyra fokusområden; 
Transporter och resande, Energi, Ökad kolinbindning och Indirekt klimatpåverkan från 
konsumtion. 

 
 
Heby kommun 
Kommunfullmäktige beslutade KF §96, 1 nov 2022, om uppdrag om Energi- och klimatplan 2030 
för Heby kommun. Kommande Energi- och klimatplan ska omfatta följande områden: 
 

1. Energi 
a. Konsumtion och produktion 
b. Energianvändning 
c. Värmeproduktion 
d. Effektanvändning 

2. Transporter 
3. Konsumtion 
4. Finansförvaltning 
5. Kolinlagring 

 
 
Arbetet med att ta fram förslag på Energi- och klimatplan blir klart under 2024 och löftet för 
minskad klimatpåverkan bör överensstämma med en kommande handlingsplan för att nå energi- 
och klimatplanen.  
 
Heby kommun kommer behöva komplettera hållbarhetslöftet efter att energi- och klimatplan 
med handlingsplan är antagen. Förslag på hållbarhetslöfte för Heby kommun utifrån beslut om 
omfattning på energi- och klimatplan beskrivs nedan: 
 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Ekonomiska konsekvenser kommer beskrivas utförligt inför beslut i energi- och klimatplanen. 
 

Konsekvens för andra nämnder 

Främst berörs samhällsbyggnadsförvaltningen och central förvaltning. Tjänsteresor kommer 
beröra alla förvaltningar. 
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Prövning av barnets bästa - barnkonventionen 

Ärendet rör arbete med hållbar utveckling och ska ge positiv utveckling för den sociala 
dimensionen och arbetet med barnkonventionen. 

 

Beslutsunderlag 
Färdplan för ett hållbart län – nyteckning av åtgärdsprogram minskad klimatpåverkan 2023-
2027. 
Ks §80 Beslutsunderlag gällande Färdplan för ett hållbart län – förslag på förnyat åtgärdsprogram 
minskad klimatpåverkan. 
Sbn §107 Färdplan för ett hållbart län – minskad klimatpåverkan 2023-2027. 
 

Reservationer 
Mattias Widén (SD) reserverar sig själv och samtliga av Sverigedemokraternas ordinarie 

ledamöter; Toni Hietakuja (SD) och Joel Wåhlén (SD). En motivering ska inkomma innan 

justeringen. 

 

Motivering 
Sverigedemokraterna i kommunstyrelsen inkom med följande motivering till reservationen: 

Hållbarhetslöftet är ett frivilligt åtagande som kommuner och andra aktörer gjort i Uppsala län. 

För kommunens del handlar det om många löften som ska arbetas med, mätas och 

återrapporteras. 

 

Tanken med dessa löften är god, men vi måste också våga mäta avkastning. Vi som politiker kan 

inte lova våra kommuninvånare att detta är rätt investering med skattemedel. I pressade 

ekonomiska lägen måste resurser fördelas rätt, våra huvuduppdrag ska prioriteras först. 

 

Färdigställande av miljöbesparande åtgärder bör ske innan löften ges. 

 

Delges 
Kommunfullmäktige 
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Ks § 211 Dnr KS/2023:13 041 

Information om återkoppling från nämnder gällande 

preliminär mål och budget 2024 - 2026 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Lägga informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Förvaltningen har gått igenom de av nämnderna inlämnade underlagen och i de fall ärendet ännu 
ej behandlats i nämnd har genomgång gjorts av befintliga underlag. Informationen omfattar en 
beskrivning av hur nämnder bedömer att verksamhet och uppdrag ryms inom de preliminära 
ramar som beslutats av kommunstyrelsen i juni. 
 
Genomgången har även omfattat en uppdatering av den investeringsverksamhet som 
presenterades i preliminär mål och budget. Sammanställningen ger kommunstyrelsen möjlighet 
att prioritera inom de önskemål som presenterats.  
 

Beslutsunderlag 
Ks § 156, 2023-06-14, Dnr KS/2023:13  Mål och budget 2024 med plan 2025-2026, preliminära 
ramar 
Ubn § 97/2023-09-22, Dnr UBN/2023:9 
Von § 111/2023-10-11, Dnr VON/2023:26 
SBN § 114/2023-10-10, Dnr SBN/2023:16 
Kfn § 47/2023-10-09, Dnr KFN/2023:5 
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Ks § 212 Dnr KS/2023:119 042 

Träff med utbildningsnämnden angående delårsrapporten 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Sofia Fågelsbo, ekonom, Dan Bergqvist, förvaltningschef, Rose-Marie Isaksson (S), ordförande 

utbildningsnämnden och Rickert Olzon (M), andre vice ordförande utbildningsnämnden, redogör 

för utbildningsnämndens delårsrapport deras nuvarande arbete och hur de ska arbeta framåt. 
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Ks § 213 Dnr KS/2023:119 042 

Träff med vård- och omsorgsnämnden angående 

delårsrapporten 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Annika Krispinsson (C), ordförande vård- och omsorgsnämnden samt Åsa Johansson, 

förvaltningschef, redogör för vård- och omsorgsnämndens delårsrapport och arbete. 
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Ks § 214 Dnr KS/2022:71 111 

Riktlinje för valaffischering 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen godkänner riktlinjen Rekommenderade platser för valaffischering på 

kommunens mark daterad 2023-09-25. 
 Kommunstyrelsen godkänner riktlinjen Rekommenderade platser för uppsättning av 

bygglovsfri skylt på kommunens mark daterad 2023-09-25. 
 
 

Sammanfattning 
Förvaltningen fick den 13 september 2022 (Ks §181) i uppdrag av Kommunstyrelsen att ta fram 
ett förslag på riktlinje för valaffischering i samband med allmänna val. Förslaget skulle även vara 
avstämt och koordinerat med Trafikverket. 
 
Inför kommunstyrelsens sammanträde 22 augusti 2023 tog förvaltningen fram en ny riktlinje för 
Rekommenderade platser för valaffischering på kommunens mark (2023-08-04) och en ny riktlinje 
för Rekommenderade platser för uppsättning av bygglovsfri skylt på kommunens mark (2023-08-
04). Under sammanträdet inkom förslag på revideringar. Förvaltningen har tagit hänsyn till dessa 
förslag och justerat riktlinjerna.  
 
 

Bakgrund 
Förslag på de nya riktlinjerna togs upp för beslut den 22 augusti 2023 men efter inspel från 
Kommunstyrelsen föreslogs det att vissa revideringar behövde göras. Förslag på revideringar 
handlade främst om att uppdatera vissa kartor och fotografier. Ett område i Heby (B1 Åbrinken) 
har kompletterats med en ny kartbild för att bättre stämma överens med tillhörande foto. Ett 
område i Tärnsjö (F2 Tallgränd) har kompletterats med ett nytt foto för att bättre stämma 
överens med kartbilden. Ett område i Vittinge (G1 Vittinge kiosk) har kompletterats med en ny 
kartbild där området har ritats om så att det inte överlappar med busshållplatsen. 
 
En plats i Östervåla vars lämplighet ifrågasattes är parkområdet på fastigheten Gräsbo 6:3 i 
Östervåla. Platsens lämplighet ifrågasattes med hänsyn till att fastigheten är lokaliserad vid en 
korsning samt att ytan är relativt liten. Därför har förvaltningen istället pekat ut grönområdena på 
pendlarparkeringen på fastigheten Östervåla Prästgård 1:45 som lämplig. 
 
Sammanfattningsvis har följande revideringar gjorts: 
 
- Området B1 Åbrinken har kompletterats med en ny karta. 
- Området F2 Tallgränd har kompletterats med ett nytt foto. 
- Området G1 Vittinge kiosk har kompletterats med en ny karta. 
- Området H2 Tallgården har ersatts med H2 Pendlarparkeringen.  
 
Samtliga ändringar har gjorts i både Riktlinje för valaffischering (2023-09-25) och Riktlinje för 
uppsättning av bygglovsfri skylt (2023-09-25). 
 
Därmed föreslår Mark- och planeringsenheten att Kommunstyrelsen godkänner den nya 
riktlinjen Rekommenderade platser för valaffischering på kommunens mark daterad 2023-09-25 
samt godkänner riktlinjen Rekommenderade platser för uppsättning av bygglovsfri skylt på 
kommunens mark daterad 2023-09-25. 
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Beslutsunderlag 
- Rekommenderade platser för valaffischering på kommunens mark 2023-09-25. 
- Rekommenderade platser för uppsättning av bygglovsfri skylt på kommunens mark 2023-09-25. 
- Tjänsteskrivelse Riktlinje Rekommenderade platser för valaffischering på kommunens mark 
(2023-08-04). 
- Yttrande ang. valaffischering på kommunal mark längs statlig väg TRV 202338094 (2023-04-21) 
- Rekommenderade platser för valaffischering på kommunens mark (2023-08-04). 
- Rekommenderade platser för uppsättning av bygglovsfri skylt på kommunens mark (2023-08-04). 

 

Delges 
Mark- och planeringsenheten 
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Ks § 215 Dnr KS/2021:82 214 

Beslut om miljöbedömning för detaljplan DP 404/111, Järpebo 

2:1 Harbonäs tätort 
 

Kommunstyrelsens beslut 

 Detaljplaneändring Dpä 404/111, Järpebo 2:1 antas inte medföra en betydande 
miljöpåverkan. 

 

Ärendet 
En undersökning avseende strategisk miljöbedömning för plan har genomförts för DPä 404/111 
enligt 6 kap. miljöbalken (1998:808) för att undersöka om genomförandet av planen kan antas 
medföra en betydande miljöpåverkan (6 kap. 5 § MB). Därefter ska kommunen i ett särskilt beslut 
avgöra planens miljöpåverkan (6 kap. 7 § MB).  

Undersökningen utgår även från miljöbedömningsförordning (2017:966) som innehåller 
bestämmelser om miljöbedömningar enligt 6 kap. miljöbalken. Heby kommun har genomfört en 
undersökning om detaljplanen medför en betydande miljöpåverkan (6 kap. 6 § MB) och kommit 
fram till att denna detaljplan inte kan antas ge upphov till betydande miljöpåverkan. 

Kommunstyrelsen ska ta ett särskilt beslut i frågan inom ramen för samrådet, det vill säga innan 
planen tas ut på granskning, och beslutet görs tillgänglig för allmänheten (6 kap. 7 § MB). Det 
särskilda beslutet är juridiskt bindande för kommunen och kan inte överklagas. 

 
 
Bilaga: 
Miljöbedömning DPä 404 
 
 

 
Delges 
Mark- och planeringsenheten 
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Ks § 216 Dnr KS/2023:120 214 

Planuppdrag för ny detaljplan DP 413 Ösbylundsområdet 

etapp II, Ösby 1:7, 1:15 och 1:9, Vittinge tätort 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Att planuppdrag avseende ny detaljplan DP 413 Ösbylundsområdet etapp II godkännes. 
 Förvaltningen får i uppdrag att genomföra samråd baserat på förslag inom ramen för 

planuppdraget utan ytterligare beslut av kommunstyrelsen. 
 En ny detaljplan DP 413 Ösbylundsområdet etapp II läggs först i planlistan och påbörjas 

så fort det finns utrymme för planhandläggare att arbeta med handlingarna.    

 

Ärendet 
I kommunens översiktsplan i avsnittet Strategier för en växande landsbygdskommun anges att 
”plan- och markberedskap finns i de orter som anses strategiskt viktiga att utveckla” och 
”utöver utbyggnad i befintliga planområden söks lämpliga områden för förtätning inom 
orternas befintliga strukturer”. Som ett led att uppnå detta behöver ytterligare mark 
detaljplaneläggas för ny bostadsbebyggelse i Vittinge tätort. Det föreslagna planområdet 
rymmer även del av Ösbylundsvägen, då vägen i nu gällande detaljplan är planlagd som gång- 
och cykelväg men nyttjas som gata för biltrafik. Ösbylundsvägen tas med i syfte att anpassa 
planbestämmelsen till den faktiska användningen, det vill säga från gång- och cykelväg till gata.   

I dagsläget pågår uppbyggnaden av en ny skola- och förskola i Vittinge med plats för 100 elever 
och 72 förskolebarn strax väster om förslaget planområde. Den nya skolbyggnaden förväntas 
stå färdig tidigast mars 2024. Som en effekt av detta vill kommunen även kunna erbjuda fler 
boendemöjligheter i nära anslutning till skolan. 
   
 
Bilaga: 
Förslag till planuppdrag DP 413 Ösbylundsområdet etapp II 

 

Delges 
Mark- och planeringsenheten 
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Ks § 217 Dnr KS/2021:29 535 

Avsluta uppdrag om att ta fram en ny bredbandsplan 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Mark- och planeringsenheten avslutar uppdraget att ta fram en ny bredbandsplan för 

Heby kommun.  

 

Sammanfattning 

Heby kommuns bredbandsplan antagen år 2014 är inaktuell med anledning av den måluppfyllelse 
som dokumentet innehåller huvudsakligen slutade år 2020. Heby kommuns bredbandsutveckling 
har trots det de senaste åren varit framgångsrik och fortsätter att vara det. Betydande dokument 
som Strategi för digital infrastruktur i Uppsala län 2022-2030 från region Uppsala har också 
framtagits som stödjer Heby kommuns bredbandsutveckling. Fortsättningsvis är framtagningen 
av en ny översiktsplan för Heby kommun en pågående process och kommer också ge underlag för 
Heby kommuns fortsatta bredbandsutveckling. Med anledning av att kommunen har bibehållet 
sin bredbandsutveckling samt att underlag finns för dess utveckling är det där av inte en 
nödvändighet att framta en ny bredbandsplan för Heby kommun.  

 

Utredning 
Bredbandsplanen syftar till att ge vägledning kring kommunens fortsatta bredbandsutveckling 
samt utifrån ett större perspektiv vara en del av region Uppsalas utveckling av bredband. Heby 
kommuns nuvarande bredbandsplan antogs den 12 februari 2014 och efter beslut av 
kommunstyrelsen den 23 februari 2021 gavs förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag till en ny 
bredbandsplan för Heby kommun. Bakgrunden till uppförandet av en ny bredbandsplan togs 
huvudsakligen eftersom målsättningarna i bredbandsplanen passerat sitt utgångsdatum, som var 
fram till år 2020. Syftet med framtagandet av en ny bredbandsplan är att skapa nya målsättningar 
för den fortsatta bredbandsutvecklingen i kommunen.  
 
Enligt Post- och telestyrelsen statistik från år 2022 uppvisar Heby kommun goda siffror gällande 
bredbandsutveckling av fast bredband. Hela 98,48% av hushållen i kommunen bedöms kunna 
erbjudas fast bredband genom fiber på marknadsmässigt villkor, som innebär att invånarna kan 
skaffa anslutning via fiber både till en rimlig kostnad och inom en rimlig tid från en operatör. 
Heby kommun har en god bredbandsutveckling av fiber på glesbygden och är en av få kommuner 
i Sverige där glesbygden i större utsträckning än tätorten i procent har tillgång till 100 Mbit/s- 
anslutning till hushållet. Utifrån ett nationellt perspektiv ligger denna statistik på 66 procent på 
glesbygd och där Heby kommun har en anslutningsgrad på 77 procent. Gällande den nationella 
statistiken för tätort har dock Heby kommun något längre procent, med 85 procent, där 
rikssnittet är på 93 procent.   
 
Efter den tid som Heby kommun tog beslut om en nya bredbandsplan har region Uppsala 
framtagit dokumentet Strategi för digital infrastruktur i Uppsala län 2022-2030 som antogs av 
regionstyrelsen den 26 april 2022. Dokumentet ger underlag för regionens utveckling av 
bredband där även Heby kommun med anledning av sin inkludering inom region Uppsala också 
täcks av denna strategi samt genomförandet av strategin. Underlag för Heby kommun att arbeta 
med bredbandsfrågor täcks delvis av detta dokument från region Uppsala. Mark- och 
planeringsenheten inom Heby kommun är också i en process att framta en ny översiktsplan efter 
att kommunstyrelsen tog beslut om det den 1 december 2021. En målsättning med 
översiktsplanen är att kommunfullmäktige ska anta den i slutet av år 2024.  Med anledning av att 
elektroniska kommunikation är ett allmänt intresse behöver översiktsplanen hantera sådana 
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frågor, där bredbandsrelaterade planeringsfrågor är av yttersta relevans. Av denna anledning 
behandlar Heby kommun även planeringsfrågor relaterat till bredband i översiktsplanen.  
 
Med bakgrund i regionens Strategi för digital infrastruktur i Uppsala län 2022-2030 och Heby 
kommuns pågående framtagning av översiktsplan där bredbandsfrågor behandlas bedömer 
förvaltningen att det finns anledning att framhålla att det finns adekvata underlag för Heby 
kommuns bredbandsutveckling utan att en bredbandsplan behöver framtas. En bredbandsplan 
bedöms där av inte som nödvändig för kommunens bredbandsutveckling eftersom det finns 
andra underlag som övervakar och stödjer denna utveckling. 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Ärendet har i sig inga ekonomiska konsekvenser eftersom det berör ett beslut om att inte 
genomföra en sedan tidigare beslutad plan. Vidare investeringskostnad behövs där av inte.  
 

Konsekvens för andra nämnder 

Ärendet kommer inte innebära några konsekvenser för andra nämnder.  

 

 

Delges 
Mark- och planeringsenheten 
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Ks § 218 Dnr KS/2021:134 512 

Avsluta uppdrag på alternativ anslutning för tung trafik till väg 

56 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Frågan diskuteras och återkommer vid nästa sammanträde. 

 

Sammanfattning 
Ärendet berör utredning gällande en alternativ anslutning för den transport som Thomas betong 
och Henrikssons grus avger på Storgatan. Utredning igångsattes efter klagomål från boende vid 
villaområdet Ulebo som ligger längst med Storgatan.  
Ärendet inkom till kommunfullmäktige den 28 september 2021. Kommunstyrelsen beslutade den 
9 november 2021 att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utreda förslag på alternativ 
anslutning till väg 56. Boende framförde framförallt att de besvärades av buller och vibrationer 
från den tunga trafiken som passerar förbi deras bostäder. Ny alternativ anslutning för den tunga 
trafiken har därefter utretts. Ett alternativ som har utretts är att nyttja befintlig enskild väg som 
går rakt norr om Storgatan och ansluter vid väg 56 norr om den befintliga anslutningen för den 
tunga trafiken. Utmaning med denna vägsträckning är dock att vänstersväng inte är möjligt ut till 
väg 56, vilket den tunga trafiken kräver för att ta sig till sina destinationer. Det andra alternativet 
av vägsträckning går över kommunal mark och ansluter tillbaka till Storgatan, som sedan ansluter 
till väg 56. Av dessa två vägsträckningar har kommunen och Trafikverket bedömt det andra 
alternativ som en lämpligare vägsträckning men inga konkreta åtgärder kan ännu inrättas. 
Förutom utredning av dessa två alternativ har även andra åtgärder undersökts för att förbättra 
trafiksituationen efter Storgatan, som kommunalt övertagande av Storgatan, digital 
hastighetsmätare och sänkt hastighet på del av Storgatan. Av dessa alternativ är det sänkt 
hastighet längst med sträckan som har blivit en realitet, när en delsträcka av Storgatan sänktes 
från 50 km/h till 40km/h. Något som haft betydande inverkan i ärendet är att Storgatan är statlig 
väg och som där av innebär att kommunens handlingskraft i ärendet är begränsad. Mark- och 
planeringsenheten bedömer att det för närvarande inte längre är möjligt att utreda något vidare. I 
ärendet hänvisas det fortsättningsvis till Heby kommuns framtagande en ny översiktsplan, där 
marken för den föredragna sträckningen ska klassificeras. Denna klassificering kan eventuellt 
därefter aktualisera vidare utredning om den föredragna vägsträckan.  
 

Utredning 
Storgatan (väg 895) är en smal väg på 6 meters bred med statligt huvudmannaskap, vilket 
innebär att det är Trafikverket som ansvarar för underhåll, drift och investering av vägen. Längst 
med Storgatan passerar tung trafik från Thomas betong och Henrikssons grus för att sedan 
ansluta till väg 56, där de sedan främst åker söderut längst med väg 56 för att nå sina 
destinationer. Längst med Storgatan finns det villabebyggelse som ligger tätt med vägen vilket 
försvagar säkerheten, särskilt för de oskyddade trafikanterna i form av cyklister och gående. 
Förutom säkerhetsaspekten för gående och cyklister har också boende i Ulebo klagat på att den 
tunga trafiken orsakar buller och vibrationer. De boende menar att den tunga transporten 
påverkar de boende stora delar av dygnets timmar. Efter dialog i april 2022 beskriver Thomas 
betong att de kör sin trafik förbi Storgatan tiderna 6:00- 18:00 och Henriksons grus beskriver att 
deras tider för transport längst med sträckan är mellan kl. 5:00 till 17:30. Utifrån detta har 
alternativa anslutningar för den tunga trafiken från Henriksson grus och Thomas betong utretts. I 
de olika ärendena som har berört arbetet kring Storgatan har kommunen varit i tät kontakt med 
framförallt Trafikverket men även Länsstyrelsen. Kontakten med de boende för att följa upp 
ärendet har givetvis också varit en viktig aspekt i arbetet. Förutsättningarna för att utredda 
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alternativa anslutningar har präglats av att Trafikverket har huvudmannaskap över Storgatan, 
vilket begränsat kommunens handlingskraft. Ett kommunalt övertagande av vägen är i dagsläget 
inte aktuellt eftersom ett övertagande skulle innebära ökade drift- och underhållskostnader för 
kommunen. Alternativ väganslutning och andra alternativa lösningar för att förbättra 
trafiksituationen på Storgatan har utretts vilket redovisar följande. 
 
Alternativ väganslutning 1  
Det första alternativet innebär att en redan befintlig enskild väg används av den tunga trafiken, 
som dels är asfalterad väg och den andra halvan av vägsträckan består av grusväg. Denna väg 
stiger norr om Storgatan och innebär att den tunga trafiken skulle undvika att passera Ulebo 
villaområde och sedan ansluta till väg 56 norr om befintlig anslutning. Det innebär att trafiken får 
1,3 kilometer längre körväg, vilket innebär en omväg för den tunga trafiken. Gällande denna 
sträckning har två alternativ övervägts till anslutning till väg 56, vilket redovisas i figur 1. 
Kommunen kan dock vid byggnation inte tvinga aktörerna att använda denna anslutning, vilket 
innebär en risk eftersom denna sträckning skulle bli en omväg för företagens transporter. Det går 
inte heller att utesluta att viss tung trafik kommer att fortsätta trafikera Storgatan oavsett ny väg 
eller sträckning då det kan finnas mer långväga transporter som kommer och åker längs 
Storgatan. Vid anslutningen till väg 56 finns det även problematik kring dagens utformning som 
inte tillåter vänstersväng. En ombyggnation för att möjliggöra vänstersväng är därför nödvändig 
eftersom den tunga trafiken främst åker söderut. Vid ombyggnation för att möjliggöra 
vänstersväng är det Heby kommun som står för kostnader, vilket innebär att de ansvarar för 
planläggning och ombyggnationskostnader. Utöver det är den befintliga vägsträckan dessutom 
inte dimensionerad för den tillökning i trafik som den tunga trafiken medför. 
 
Alternativ väganslutning 2 
Ett annat alternativ till vägdragning som kan göra att den tunga trafiken undviker att passera 
villaområdet Ulebo är att anlägga en ny väg över den kommunala marken kallad Västerlövsta. 
Denna anslutning skulle passera cirka 200 meter norr om villaområdet och sedan åter ansluta 
tillbaka till Storgatans västra del efter det att vägen har passerat Ulebo. Denna vägsträckning 
möjliggör att den tunga trafiken kan ansluta till väg 56 på samma plats som de för närvarande gör 
men att de inte behöver passera villaområdet Ulebo. Alternativet blir inte heller en omväg för den 
tunga trafiken när de ska nå sin destination.   
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Figur 1 visar grovt skissat de alternativa väganslutningarna 1 och 2 samt den befintliga Storgatan. 
Alternativ väganslutning 1 är den linje som är orangemarkerad som också har två alternativ av 
anslutning till väg 56 i form av orange och gul anslutning. Alternativ väganslutning 2 är den linje 
som är grönt markerad och ansluter tillbaka till Storgatan för att sedan ansluta till väg 56. Den blå 
linjen är Storgatan.  
 
Övriga åtgärder 
I övrigt har andra åtgärder för att förbättra trafiksituationen längst med Storgatan utretts.  
 
En gång- och cykelväg har tidigare diskuterats men är inte möjligt med anledning av Storgatans 
begränsade bred på 6 meter.  
 
En hastighetsmätning har genomförts av Trafikverket under 2019 men resultaten från denna var 
inte adekvata för att initiera installation av digital hastighetsmätare enligt Trafikverket. 
Trafikverket genomförde också en mätning år 2019 angående antalet passerade fordon förbi 
Storgatan, vilket visade att den dagliga mängden för samtliga typer av fordon var 680 st. +/- 12%  
och för tung trafik var det 120 st. +/- 16% daglig trafik. Även detta bedömdes inte uppnå 
tillräckliga värden för installation. 
 
Heby kommun har kunnat sänka hastighetsgränsen på Storgatan längst en sträcka som går från 
centrala Heby och precis förbi Ulebo. Kommunen sänkte hastigheten på denna del av vägen från 
50km/h till 40km/h. Denna hastighetsändring kunde kommunen genomföra trots att de inte har 
huvudmannaskap över vägen eftersom det faller inom gränsen för tättbebyggt område som 
medger att kommunen kan reglera hastigheten på just denna specifika sträcka. I övrigt utanför 
tättbebyggda området är det Länsstyrelsen som ansvarar för reglering av hastighetsgränsen 
längst med vägen. 
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Figur 2 är en bild från trafikverkets nationella vägdatabas. Den rosa vägen som övergår till orange 
väg och sedan ansluter till den lila markerade väg 56 är Storgatan. Den rosa sträckningen visar att 
det är en 40 km/h väg medan den orangea sträckan är 70 km/h väg. Den rosa markerade vägen var 
innan 50km/h väg innan det år 2022 ändrade hastighetsgräns.  
 
Summering  
Av de två alternativa vägsträckningarna är både Heby kommun och Trafikverket av uppfattningen 
att sträckningen över kommunal mark som ansluter till Storgatan (figur 1) är ett mer lämpligt 
alternativ. Bedömningen är i nuläget att alternativ anslutning och andra åtgärder har utretts till 
vad som är möjligt. Vidare hänvisar Heby kommun till det pågående arbetet med att ta fram en 
kommunal översiktsplan där området som innefattar den föredragna vägsträckningen ska 
kategoriseras. Först därefter vid en eventuell framtida planläggning kan en sådan lösning utredas 
närmare. 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Mark och planenheten tar fram en översiktsplan. Vidare investeringar bedöms därefter.  

 

Konsekvens för andra nämnder 

Beslutet påverkar inte andra nämnder. 

 

Delges  
Infrastrukturstrateg 
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Ks § 219 Dnr KS/2023:121  

Uppdrag att utreda framtida samverkan inom räddningstjänst 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Uppdra till förvaltningen att utreda framtida samverkan inom räddningstjänst. 
 
 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens ledningsutskott i Sala har 2023-08-30 beslutat att frågan om 
räddningstjänstens framtida utveckling ska utredas.  
 
Sala kommun avser att inleda dialog med Mälardalens räddningsförbund om ett framtida 
samarbete.  Det framgår inte av KS LU:s protokoll om utredningen omfattar även Heby kommuns 
område men det bör inte vara omöjligt. Mälardalens räddningsförbund utgår från Västerås och 
omfattar Arboga, Hallstahammar, Kungsör, Köping, Surahammar och Västerås. Utifrån samverkan 
inom andra områden, geografiskt läge och länstillhörighet kan redan nu uttalas att fokus på ett 
framtida samarbete för Heby kommuns räkning inte ska utesluta ett samarbete med Uppsala, som 
redan idag har gemensam räddningstjänst med Tierp och Östhammar. Utredningen kommer 
minst att omfatta Mälardalens räddningstjänst och Uppsala brandförsvar. Bedömningen är redan 
nu att Heby kommun inte kan bedriva räddningstjänst i egen regi. 
 

 
 
 
Delges 
Sala kommun 
Mälardalens räddningstjänst 
Uppsala brandförsvar 
Uppsala kommun 
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Ks § 220 Dnr KS/2023:55 332 

Svar på Motion om lekparker i Heby kommun 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 
 Motionen anses besvarad med hänvisning till kommunens pågående arbete. 
 
 

Sammanfattning 
Carl-Henrik Andersson (SD) har inkommit med motion om lekparker i Heby kommun. 
Motionsställaren anser att många av kommunens lekparker är i dåligt skick. 
Vidare vill Andersson att anmälningar som inkommer skall åtgärdas inom en månad. 

Sverigedemokraterna i Heby yrkar: 

- Att fullmäktige skall se över om lekparkerna behöver åtgärdas i kommen. 
- Att om åtgärd ej kan utföras eller är möjlig skall de trasiga eller obrukbara 

delarna nedmontera, så vi får säkra lekparker i Heby kommun. 
 
Enligt kommunens riktlinjer för hantering av motioner och medborgarförslag så ska följande 
beslutsformuleringar användas när en motion/medborgarförslag besvaras:  

 Motionen/medborgarförslaget antas  
 Motionen/medborgarförslaget avslås  
 Motionen/medborgarförslaget anses besvarad/besvarat. 

 
Eftersom motionens att-satser ligger i linje med kommunens pågående arbete så ändras beslutet 
från ”Svar på motion om lekparker, daterad 30 maj 2023, godkänns” till ”Motionen anses 
besvarad med hänvisning till kommunens pågående arbete.” 
 
 

Kommunstyrelsens svar 
Kommunstyrelsen konstaterar att samtliga lekparker besiktas årligen av en extern 
besiktningsman för att säkerställa att lekutrustningen är säker. Utöver den årliga besiktningen så 
genomförs det en gång i veckan en tillsyn/okulärbesiktning och en gång i månaden en 
funktionskontroll/enklare besiktning. Dessa utföres för att identifiera om det uppkommit några 
fel/brister som behöver åtgärdas. 

Dessa fel/brister delas upp i tre kategorier, enligt nedan; 
A-fel: Risk för allvarlig skada alternativt stor risk för mindre skada 
B-fel: Mindre risk för mindre skada alternativt stor risk för liten skada 
C-fel: Liten risk för mindre skada alternativt mindre risk för liten skada 

Följande aktiviteter sker beroende på typ av fel: 
 A-fel: Åtgärdas omgående. 
 B-fel: Ses över och åtgärdas när resurser finns att tillgå 
 C-fel: Ses över och åtgärdas när resurser finns att tillgå 

Förvaltningen arbetar med en långsiktig plan för lekparkernas utveckling, där 
omställning till naturliga lekmiljöer av vissa lekparker planeras att ske. 
Omställningen menar förvaltningen innebära säkrare lekplatser, men också att det 
skapas större lekvärden för barnen, likväl som lägre driftkostnader på sikt.  
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Kommunstyrelsen konstaterar att också att det under en 10-årsperiod gjorts investeringar i så 
kallade ”Gröna mötesplatser” med plats för lek och samvaro på flertalet orter i kommunen. 

 

Beslutsunderlag 
Motion Sverigedemokraterna Lekparker-uppdaterad att-sats 
Kf §40 Anmälan av nya motioner 
Sbn §73/23 
Tjänsteskrivelse 4 oktober 2023 
 

 
 
 
 
Delges 
Kommunfullmäktige 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Tekniska enheten 
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Ks § 221 Dnr KS/2023:68 737 

Svar på Medborgarförslag: Få hjälp med snöskottning 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Medborgarförslaget anses besvarat. 
 
 

Sammanfattning 
I ett medborgarförslag efterlyser Pirjo Johansson, Tärnsjö, hjälp via kommunen med snöskottning 
på villatomter. Tanken är att den enskilde betalar för tjänsten. Det finns inte någon möjlighet, 
bedömer förvaltningen, för kommunen att ordna detta med anställd arbetskraft eller via 
entreprenör. Däremot kan kommunen förmedla kontakt till de företag som har uppdrag inom 
vinterväghållning på aktuell ort, och ställa sig positiv till att kommunens entreprenörer 
överenskommer med den enskilde om sådana uppdrag så länge det är förenligt med 
huvuduppdraget. 
 

Utredning 
Pirjo Johanssons medborgarförslag inkom till kommunfullmäktige 20 juni 2023 där det 
beslutades i Kf § 68 att förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. 
 
Medborgarförslaget har rubriken ”Få hjälp med snöskottning”, och förslagsställaren efterfrågar 
hjälp med snöskottning maskinellt vid egen uppfart med kommunens resurser mot betalning.  

 

Det är önskvärt att äldre kan bo hemma så länge som möjligt, både för den enskilde men även för 
samhället i stort. En plats på ett särskilt boende är kostsamt, och det är svårt att få en sådan precis 
så hemlik som det hem den äldre har fått bestämma över själv. För att möjliggöra att äldre bor 
hemma bidrar kommunerna med en del insatser, som är bidragsbedömda först. Exempel på 
sådana är städning och inköp av livsmedel. Snöskottning ingår inte i bidragsberättigade insatser. 
Det är inte heller något som Pirjo Johansson efterfrågar, utan förslaget är att den äldre betalar för 
tjänsten. 
 
Det finns i dagsläget inte någon planering för en så kallad fixartjänst som skulle kunna utföra den 
här typen av uppdrag i kommunens regi. En sådan verksamhet kommer med mycket 
administration, planering, jour och liknande som antagligen dessutom skulle göra tjänsten dyr per 
skottningstillfälle. Snöröjning på kommunala gator utförs på uppdrag av kommunen av 
upphandlade entreprenörer. Kommunen har inte någon möjlighet att lova att dessa ska utföra 
uppdrag åt privata fastighetsägare, men kommer inför vintersäsongen att lyfta med 
entreprenörerna att det är något som kommunen ser positivt på. Behöver man hjälp med 
kontaktuppgifter till den som har uppdraget på sin ort, går det bra att kontakta kommunens 
gatuansvarige. Det finns även andra företag som utför snöröjning, till exempel åt Svenska Kyrkan, 
bostadsföretag och andra parter. I företagsregistret på kommunens hemsida är det möjligt att 
söka fram vilka företag som utför vinterväghållning, men träffresultatet blir möjligen något brett.  
Då det snart kan vara dags för snöröjning, har förvaltningen haft kontakt med förslagsställaren 
och lämnat kontaktuppgifter för vidare samtal med entreprenörer i Tärnsjö. 

 
 
 
Delges 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
  



PROTOKOLL 
2023-10-17 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 37(42) 

Ks § 222 Dnr KS/2022:98 014 

Svar från Harbo Sockenråd angående KS svar på 

medborgarförslag, Behåll bussturer längs Kvarstarundan i 

Harbo 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Tackar för kompletterande skrivelse och översänder den till Region Uppsala. 
 
 
 

Sammanfattning 
Den 30 januari 2023 inkom ett medborgarförslag om att Heby kommun åter bör framföra sin 
ståndpunkt mot Region Uppsala kring att busstrafiken fortsatt ska trafikera Kvarstarundan i 
Harbo. Bifogat medborgarförslaget fanns även en namninsamling med underskrifter från boende i 
Harbo som stöder och står bakom medborgarförslaget. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i §144 den 7 juni att kommunstyrelsen antar svar på 
medborgarförslaget Behåll bussturer längs Kvarstarundan i Harbo! daterat 17 maj 2023 som eget 
och överlämnas till förslagsställaren.  
 
Den 19 september inkom, från Harbo Sockenråd, ett svar på ovan nämnda beslut från den 7 juni.  
 

Svar  
Heby kommun tackar Harbo Sockenråd för svaret och för att de vill bidraga med synpunkter och 
kommentarer till handläggningen av detta ärende. 
 
  

 

Beslutsunderlag 
Svar angående medborgarförslaget Ks § 144 Dnr KS202298 
Svar till Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2023 

 
 
 
 
 
Delges 
Region Uppsala 
Harbo Sockenråd 
Mark- och planeringsenheten 

 

 

 

  



PROTOKOLL 
2023-10-17 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 38(42) 

Ks § 223 Dnr KS/2023:109 006 

Kommunstyrelsens sammanträdesdagar 2024 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen fastslår sina sammanträdesdagar enligt följande: 

o 23 januari 
o 20 februari 
o 26 mars 
o 23 april 
o 21 maj 
o 11 juni  
o 20 augusti 
o 10 september 
o 15 oktober 
o 12 november 
o 3 december. 

 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att fastslå sina sammanträdesdagar för år 2024. Datumen är framtagna för 
att inte krocka med den regionala nivån och för att stämma överens med vad som regleras i 
kommunallagen vad gäller redovisning och ekonomisk planering, samt beredning av ärenden till 
kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen sammanträder på tisdagar. 
 

Månad Stoppdatum Beredning Utskick Sammanträde 

jan 09-jan 11-jan 16-jan 23-jan 

feb 08-feb 09-feb 13-feb 20-feb 

mars 14-mar 18-mar 19-mar 26-mar 

april 11-apr 15-apr 16-apr 23-apr 

maj 10-maj 13-maj 14-maj 21-maj 

juni 30-maj 31-maj 04-jun 11-jun 

juli     

aug 07-aug 08-aug 13-aug 20-aug 

sep 29-aug 30-aug 03-sep 10-sep 

okt 03-okt 04-okt 08-okt 15-okt 

nov 31-okt 01-nov 05-nov 12-nov 

dec 22-nov 25-nov 26-nov 03-dec 
 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 29 september 2023 

 

Delges  
Samtliga nämnder 

  



PROTOKOLL 
2023-10-17 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 39(42) 

Ks § 224 Dnr KS/2023:93 406 

Avfallstaxa 2024 Vafabmiljö kommunalförbund 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 

 Godkänna Avfallstaxa 2024 för Vafabmiljö Kommunalförbund och att den gäller från 1 
januari 2024 i Heby kommun. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår 
 Kommunfullmäktige att besluta 

 Kommunfullmäktige beslutar om att godkänna Avfallstaxa 2024 för Vafabmiljö 
Kommunalförbund att gälla från 1 januari 2024 i Heby kommun. 

 

Sammanfattning 
Johanna Olsson och Sabine Dahlstedt från Vafabmiljö svarar på frågor angående bland annat 

avfallstaxan. 

Vafabmiljös direktion fattade den 8 juni 2023 beslut om att skicka förslag till avfallstaxa för 2024 

till medlemskommunerna. Anledning till detta är att ett antal förändringar i avfallslagstiftningen 

träder i kraft vid årsskiftet 2023/2024 vilket påverkar Vafabmiljös verksamhet och utformningen 

av de tjänster som erbjuds.  

I underlaget finns även ett förslag till årlig uppräkning av taxan. Införandet av en årlig uppräkning 

innebär att samtliga avgifter i taxan kommer höjas vid varje årsskifte, utan att föregås av beslut i 

respektive medlemskommuns kommunfullmäktige. Den årliga uppräkningen föreslås träda i kraft 

den 1 januari 2025. 

Förslag till avfallstaxa 2024 finns i beslutsunderlag ”Förslag till avfallstaxa Vafabmiljö 

kommunalförbund”, skrivelse från Vafabmiljö kommunalförbund. 

Beslutsunderlag 
Förslag till avfallstaxa 2024 för Vafabmiljö kommunalförbund 

Protokollsutdrag beslut taxa 2024 (protokollet är från Direktionsmötet 8 juni 2023) 

 

Delges 
Kommunfullmäktige 

 

  



PROTOKOLL 
2023-10-17 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 40(42) 

Ks § 225 Dnr KS/2023:111, KS/2013:152 106, 106 

Ändring av förbundsordning Kommunalförbundet Vafabmiljö 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 
 Anta ny förbundsordning för Kommunalförbundet Vafabmiljö daterat 2023-09-08. 
 
 
 

Sammanfattning 
VAFAB Miljö är ett kommunalförbund, där Heby kommun ingår tillsammans med kommunerna i 
Västmanland och Enköping kommun. Förbundets nuvarande förbundsordning är från 2013. Efter 
att den antogs har miljöbalken ändrats, vilket gör att en del formuleringar i förbundsordningen 
har tappat sin juridiska betydelse. Därför behöver de delarna ändras. Samtidigt som man gör 
dessa ändringar, har även en mer övergripande genomgång av hela förbundsordningen 
genomförts. 
 
Kommunstyrelsen behandlade en första remiss den 25 april 2023, § 105, varefter förslag till 
förbundsordning har justerats. Bland annat hade kommunstyrelsen en synpunkt om att returträ 
med mera ska omhändertas så lokalt som möjligt. Detta avspeglas i ändringar i § 3 och § 12 i 
förslag till ny förbundsordning.    

 

 

Delges 
VAFAB Miljö AB 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 

 

  



PROTOKOLL 
2023-10-17 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 41(42) 

Ks § 226 Dnr KS/2023:78  

Övriga frågor 
 

Emma Burstedt, kommundirektör besvarar Joel Wåhléns (SD) fråga i § 200 angående att 

inkludera skyddsrum i utredningen om det nya omsorgsboendet: 

”Ett stärkt skydd för civilbefolkningen vid höjd beredskap”, SOU 2022:57, presenterades i 

november 2022, och har efter det varit på remiss till myndigheter, organisationer inom 

civilsamhället, kommuner och regioner. I utredningen lyfts att Sverige i ett internationellt 

perspektiv förvisso har en god tillgång till platser i skyddsrum (7 miljoner platser), men att det är 

önskvärt att öka antalet skyddsrum med 25-50 st per år under en period framöver. Det framhålls 

att nya skyddsrum med fördel kan förläggas i byggnader där många människor vistas såsom 

flerfamiljshus, skolor, kontorsbyggnader och garage. Förslaget är att en statlig instans beslutar om 

geografisk placering av nya skyddsrum. I väntan på att utredningen leder vidare till ny 

lagstiftning, förordningar och riktlinjer sker ingen nyetablering av skyddsrum och ingen 

ersättning går att söka för sådant. Tidplan för lagrådsremiss och proposition framgår inte. Det 

finns dock inga hinder att i utveckling av nytt särskild boende i Östervåla ha en kommunikation 

med MSB om möjlighet att anlägga skyddsrum 

 

Delges 
J Wåhlén 

 

  



PROTOKOLL 
2023-10-17 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 42(42) 

Ks § 227 Dnr KS/2023:29 105, N, 042, 007, 106, 010, 102, 102, 042 

Information och rapporter 
 

Kommunstyrelsen tackar för informationen och lägger rapporterna till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Följande handlingar föreligger: 

 Ubn §38 Kvalitetsrapport CLL 
 Kvalitetsrapport 2022 (CLL 12 april) 
 Protokoll styrelsemöte SHE Elnät AB 2023-09-07 
 Protokoll styrelsemöte SHE AB 2023-09-07 
 Protokoll styrelsemöte SHE Elnät Service AB 2023-09-07 
 Sbn §98 Revidering av verksamhetsplan 2023 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL HEBYGÅRDAR_230921 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL HEBYFASTIGHETER_230921 
 Personalutskottets sammanträde 13 september 2023 
 KsPu §27 Arbetsmiljörapport för första halvåret 
 Arbetsmiljörapport delår Heby kommun 
 Ubn §96 Redovisning av räkenskapssammandrag 
 Bmn § 59 Månadsrapport juli 2023 
 Månadsrapport juli 2023 bygg- och miljönämnden 
 Kfn §37 Ekonomisk uppföljningsrapport - maj, juli 
 Månadsrapport juli KFN 
 Månadsrapport maj KFN 
 Kf rev §67 Genomgång av protokoll från nämnder och styrelse 
 Protokoll FS 2023-09-14 signerat 
 Kommunala pensionärsrådets sammanträde 26 september 2023 
 Pressmeddelande Sju kommuner runt Nedre Dalälven begär ersättning 
 Skrivelse till regeringen om finansiering för myggbekämpning i Nedre Dalälven signerad 
 Kf §90 Övriga val 
 Kf §89 Avsägelser 
 Delårsrapport KFN 
 Delårsrapport SBN 
 Delårsrapport BMN 

 

 

 


